



## ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DISTRICTE NÚM. 10

### “NORD”

En el Centre Cívic Altabix - la Gàl·lia, camí de l'Alcoraia, Pol. 1 núm. 176, 11 de desembre de 2024, a les 19:30 hores, es porta a efecte en segona convocatòria, la reunió en sessió ordinària de la Junta Municipal del Districte núm. 10, d'acord amb el que disposa l'article 13.1 del Reglament Orgànic de Districtes i Junes Municipals de l'Ajuntament d'Elx.

Presidix la reunió la presidenta del Districte, Laura Sánchez Brotons, assistida pel funcionari de la Regidoria de Participació i Districtes, José Antonio Galiano Ibarra; actua com a secretària la funcionària d'esta Regidoria, Manuela Quinto Vives.

#### Hi assistixen

**Dels vocals proposats pels grups polítics, amb representació municipal:**

**a) Pel Grup Municipal Popular:**

- Irene Ruiz Nortes (regidora presidenta del Districte)
- Laura Sánchez Brotons
- Olivia Bolívar Martín
- Trinitario Agulló Piñol
- Jacinto Alemañ Chazarra

**b) Pel Grup Municipal Socialista:**

- Adoración Martínez Román
- Samuel Bernal Mirón
- Fe Saiz López

**c) Pel Grup Municipal Vox:**

- Joaquín Morales Palao
- Antonio José Cuenca Sánchez

**Vocal en representació de les associacions de l'àmbit territorial del Districte:**

- Josefa Martí Martínez

**Representants de l'Alcaldia en les pedanies:**

**Partida la Peña de les Àguiles:** Alejandro Salgado Tejela

**Excel·lentíssim Ajuntament d'Elx**

**Transparència, Participació i Districtes.** Plaça Menéndez Pelayo, 2- 03202 Elx. Tel. 96 665 82 80. [participacio@elche.es](mailto:participacio@elche.es)



**Partida Ferriol i les Vallongues:** Gregorio Pastor Martínez

**Partida Altabix:** Francisco José Sánchez Brotons

**Partida la Gàl·lia:** M. Dolores Lifante Rodríguez

**Partida Jubalcoi Salades:** José Vicente Blasco Marco

**Partida Santa Anna:** Leocadia Olivares Pérez de Tudela

**Del personal municipal:**

**Cap de servici de Transparència, Participació i Districtes:** José Antonio Galiano Ibarra

**Secretària:** Manuela Quinto Vives

**Assessora de districtes:** Manuela Mora Pascual

**Excusa la seua assistència:**

**Partida Carrús:** Matilde Baño Caballero

**No hi assistixen:**

**Vocal pel Grup Municipal Socialista:** Tomás Torres Piñero i Ramón Benito Sevilla

**Vocal pel Grup Municipal Compromís:** Vicent Ripoll Esclapez

La presidenta del Districte saluda els assistents i cedix la paraula a la secretària del Districte, Manuela Quinto Vives, qui informa que la sessió serà gravada a l'efecte de transcriure l'acta. Seguidament, verifica l'assistència dels membres de la Junta Municipal de Districte i comprova que existix quòrum suficient per a la vàlida constitució del Ple.

Així mateix, la secretària informa que, per a excusar l'assistència, els vocals de la Junta han d'enviar un correu a la presidenta amb còpia al Departament de Participació per a no ser considerada com una falta d'assistència.

A continuació, i conforme a l'article 14.3 del RODJM, la secretària pregunta si algun vocal intervindrà en el torn de prec i preguntes dels membres del Ple que s'obrirà al final de la sessió sobre alguna qüestió no arrellegada en l'orde del dia no havent-hi cap prec o pregunta, així com si algú del públic assistent ho farà en el torn corresponent de prec i preguntes.

Sol·liciten la intervenció en el torn de prec i preguntes del públic assistent les següents persones:

1. Soraya Salazar Lidón, com a presidenta de l'Associació Ments Divergents.
2. Juan Miguel Palazón Valero, com a veí de la zona del camp de tir situat en partida d'Altabix.
3. Virgilio López Camarasa, com a representant de l'associació de veïns de la partida d'Altabix.

Referent a això, José Antonio Galiano Ibarra, cap de servei de Transparència, Participació i Districtes informa que el torn de precís i preguntes tindrà una duració màxima de 5 minuts per intervenció i que només s'arreglaran en l'acta les aportacions de les persones que hagen sol·licitat intervindre en este torn.

A continuació, cedix la paraula a la presidenta, Laura Sánchez Brotons, qui inicia la sessió a les 19.40 h de l'11 de desembre de 2024 i comença a tractar els diferents punts previstos en l'orde del dia.

### **1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR**

La presidenta de Districte informa que l'acta, juntament amb la convocatòria, ha sigut enviada a tots els vocals per Seu Electrònica i que en el cas que algun vocal no haja rebut la convocatòria o l'acta, ho comuniqui a la secretària en finalitzar la sessió. Així mateix, la presidenta pregunta si hi ha alguna observació o comentari respecte a l'acta. No havent-hi observacions, sotmet a votació l'acta de la sessió ordinària de la Junta Municipal de Districte d'1 d'octubre de 2024 i s'obté el següent resultat:

Vots a favor: 15 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 3 vocals del Grup Municipal Socialista, 2 vocals del Grup Municipal Vox, 5 representants d'Alcaldia en les pedanies de Ferriol i les Vallongues, partida Altabix, partida la Gàl·lia, partida Jubalcoi i Salades i partida Santa Anna).

Vots en contra: 0.

Abstencions: 1 representant de l'Alcaldia en la pedania de la Penya de les Àguiles: Alejandro Salgado Tejela.

Queda aprovada l'acta per majoria de 15 vots.

### **2.- INFORME DE LA PRESIDENTA**

Es passa a informar per part de la presidenta sobre els gastos realitzats, des de l'última Junta de l'1 d'octubre de 2024.

El crèdit disponible en l'última sessió ascendia a: 69.445,26 €, ascendixen els gastos realitzats des de llavors a: 6.855,11 €. I l'import detallat d'estos és el següent:

- Col·laboració en la romeria de Santa Bàrbara: 792 €.
- Festa de Halloween en col·laboració amb l'AV Urbanització Buenos Aires: 156,86 €.
- Festes patronals de Santa Bàrbara: 5.706,60 €.
- Un taller de decoració de galetes de Nadal en la pedania de Santa Anna: 199,65 €.

Realitzats estos gastos, en col·laboració amb les distintes associacions del Districte per a la realització d'activitats en interès del Districte, el crèdit disponible és de: 62.590,15 €.

Seguidament, la presidenta de Districte menciona que encara queden activitats per realitzar durant el mes de desembre i que, encara que no es disposa de la quantia exacta d'estos gastos, assegura que hi ha pressupost suficient per a cobrir-los. A més, afegit que en la pròxima Junta es detallaran els gastos que es duguen a terme en l'últim mes de l'any. Així mateix, la presidenta comenta que s'ha retingut una quantitat per a la col·locació de llums de Nadal en les pedanies del districte, si bé la xifra exacta serà informada en la pròxima sessió.

A continuació, la presidenta de Districte informa sobre les actuacions de millora realitzades en les diferents pedanies, entre d'altres:

- Asfaltat de camins
- Substitució i col·locació d'espills
- Desbrossament de camins i neteja de vorals
- Canvi i col·locació de mobiliari urbà
- Instal·lació i reparació de senyals informatius

Conclòs l'informe, es convida els assistents a formular preguntes o comentaris relacionats amb les actuacions esmentades. En este moment intervé Gregorio Pastor Martínez, representant de l'Alcaldia en la partida de Ferriol - les Vallongues, i reivindica que l'Ajuntament complete l'asfaltatge d'un camí de la seua pedania que no ha sigut fet íntegrament per part de la Diputació.

A continuació, la presidenta, Laura Sánchez Brotons, informa sobre les respostes rebudes respecte a les propostes presentades en la sessió anterior.

Respecte a la proposta 3 de la presidenta sobre l'actuació al parc situat en la partida de la Peña de les Àguiles davant del Centre Cívic, el cap de gestió d'espais públics urbans competent en la matèria ha confirmat la viabilitat tècnica del canvi d'ubicació de la pista de petanca, encara que recorda que la ubicació actual va ser consensuada fa dos anys amb l'alcalde pedani com la millor opció en aquell moment. A més, respecte al condicionament dels caminals d'accés a este, el departament competent de Parcs i Jardins ha comunicat la seua realització com més prompte millor.

La presidenta del Districte cedix la paraula a l'alcalde pedani de la Peña de les Àguiles, Alejandro Salgado Tejela, qui reitera el seu desacord amb la ubicació de la pista de petanca i afegix que ell no va participar en la presa de decisions de fa dos anys, i assenyalava que hauria sigut millor situar-la sota els arbres, proporcionant ombra als majors. Critica també la presència de xiquets en les pistes, la falta de bancs -resolta parcialment després de sis anys- i els clots en els caminals, que dificulten el trànsit de persones majors. Aclarix que fa més d'una dècada que denuncia esta situació sense resultats.

Així mateix, trasllada la seua preocupació per l'estat del parc infantil degut en gran manera a l'ús inadequat de les instal·lacions pels adolescents, amb actes de vandalisme i fins i tot robatoris recents en la pedania. Considera que en este parc hi ha suficient espai per a fer alguna actuació com ara activitats recreatives i d'oci dirigides a estos joves.

D'altra banda, la presidenta informa sobre la proposta del Grup Municipal Socialista de l'anterior sessió. Així, comunica la resposta de Salvador Tomás Martínez, cap de gestió de servicis de Gestió Directa, qui confirma que la millora de les pedanies és una prioritat de l'Equip de Govern. En relació amb el manteniment de camins, estes actuacions formen part del treball diari de brigades municipals i empreses externes, encara que els recursos limitats obliguen a prioritzar d'acord amb l'estat dels camins. També es destaca que el pressupost municipal per a 2025 inclou una partida destinada al servici de taxi en pedanies.

En este moment pren la paraula la vocal del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez Román, qui sol·licita, si és possible, una còpia d'aquest informe. La secretària li respon que, en qualsevol cas, es reflectirà el seu contingut essencial en l'acta, però que de totes maneres es farà la consulta i en cas afirmatiu se li enviarà còpia per correu electrònic.

A més, la presidenta explica, quant a la seua proposta d'instal·lació de guals o limitadors de velocitat en els camins de les Vallongues a Ferriol, que els tècnics municipals assenyalen que estes intervencions requereixen una anàlisi prèvia, ja que les normatives limiten la seua col·locació a unes certes àrees específiques (presència de col·legis, pas de vianants, etc.). De totes maneres, s'està avaluant incloure estos camins en el pla de seguretat viària del pròxim any.

A continuació, la presidenta informa, respecte a la proposta presentada en la sessió anterior pel representant de l'Alcaldia en Ferriol i les Vallongues, sobre l'asfaltatge del camí de València (que passa per davall d'Urbaser), que les obres d'asfaltatge previstes per a enguany ja estan en marxa o concloses, i que per al pròxim exercici es prioritzaran nous camins i s'inclouran aquells que no han pogut ser realitzats enguany.

Així mateix, respecte a la proposta 2 de la vocal representant de les associacions sobre la instal·lació dels fanals solars en la partida de Ferriol - les Vallongues, l'informe tècnic assenyalava que, actualment, l'Ajuntament no disposa d'esta classe de fanals. No obstant això, s'informa que està en procés de licitació un subministrament de fanals solars, i que s'està elaborant una proposta per a determinar la seua ubicació en diverses pedanies. Esta serà consensuada amb totes les parts interessades.

Finalment, quant a la proposta 2 de la sessió anterior presentada pel vocal del Grup Municipal Compromís, respecte a la contaminació acústica ocasionada per l'empresa Tempe, la presidenta de Districte informa que des del departament competent li comuniquen que s'ha contactat amb el vocal per a obtindre informació més precisa respecte a les queixes manifestades en la seua proposta i que en conseqüència s'ha programat una visita als afectats i a les instal·lacions de l'empresa per a finals de la setmana del 9 al 13 de desembre.

En este moment i respecte a les propostes presentades en l'anterior junta, pren la paraula el representant de l'Alcaldia en la partida de Jubalcoi-Salades i manifesta que no s'ha rebut resposta a la proposta 1 realitzada per la vocal representant de les associacions perquè, si bé s'han substituït les finestres del Centre Cívic de Jubalcoi, no s'ha respost a la petició d'instal·lació d'un sistema de climatització en este centre i demanen que s'insistisca respecte a este punt.

### **3.- PROPOSTES DE LA PRESIDENTA**

#### **3.1 Calendarització de la data de la següent sessió ordinària del Ple**

La presidenta del Districte sotmet a votació la data proposta per a la següent sessió ordinària, per al dimecres **5 de març de 2025**, i queda per concretar el lloc i l'hora de la seua celebració.

La secretària, Manuela Quinto Vives, recorda als assistents que les propostes per a esta sessió poden ser presentades des del dia de hui fins al **23 de febrer de 2025**, de manera que puguen ser incloses en l'ordre del dia de la pròxima sessió.

Es convida als assistents a estar atents davant qualsevol eventualitat que poguera modificar esta data, seguint el calendari disponible en la pàgina web [www.elche.es/distritos](http://www.elche.es/distritos). La proposta s'aprova per unanimitat dels assistents (16 vots).

#### **3.2 Debat i votació per a aprovació de la proposta d'adequació de l'exterior del Centre Cívic la Gàl·lia amb la instal·lació de nous jocs infantils i jocs biosaludables.**

La presidenta de la Junta Municipal de Districte, Laura Sánchez Brotons, presenta la proposta 2 sobre la col·locació de nous jocs infantils, així com una zona d'aparells biosaludables per a persones majors. S'argumenta que els jocs infantils existents foren retirats a causa del seu deteriorament, la qual cosa representava un risc per als xiquets. Atés que este centre es troba prop d'un col·legi i és freqüentat per xiquets després de classe, es considera fonamental instal·lar nous jocs en una àrea destinada a ells. Així mateix, se suggerix habilitar una zona específica per a persones majors, aprofitant l'amplitud de l'espai.

Una vegada exposada la proposta i no havent-hi cap intervenció o observació al respecte, és sotmesa a votació la proposta 2 de la presidenta. S'aprova per unanimitat dels assistents.

#### 4.- PROPOSTES DELS VOCALS

4.1 Debat i votació, de la proposta presentada per vocal representant del grup socialista relativa a destinar ajudes als afectats per les greus conseqüències de la DANA.

Laura Sánchez Brotons, presidenta de la Junta Municipal de Districte, procedix a la lectura de la proposta d'Adoración Martínez Román, vocal del Grup Municipal Socialista i li cedix la paraula.

La vocal representant del grup socialista, Adoración Martínez Román, exposa breument la proposta i insta l'Equip de Govern de l'Ajuntament d'Elx a incloure recursos econòmics en els pressupostos de l'any 2025 per a ser destinats a ajudar les persones afectades per les greus conseqüències de la DANA a València.

Proposa que estos recursos s'assignen mitjançant la creació d'una nova partida pressupostària o incloure'ls en una partida ja existent de l'àrea de Cooperació, sense minorar ni eliminar les quantitats existents ja destinades a associacions i entitats de cooperació, i mostrar d'esta manera la solidaritat del poble d'Elx amb les poblacions pròximes afectades.

Una vegada exposada la proposta i no havent-hi cap intervenció o observació al respecte, és sotmesa a votació la Proposta de la vocal del Grup Municipal Socialista amb el següent resultat:

Vots a favor: 5 (2 vocals del Grup Municipal Popular: Jacinto Alemañ Chazarra i Trinitario Agulló Piñol, 3 vocals del Grup Municipal Socialista: Adoración Martínez Román, Samuel Bernal Mirón i Fe Saiz López).

Vots en contra: 6 (2 vocals del Grup Municipal Vox: Joaquín Morales Palao i Antonio José Cuenca Sánchez, 3 vocals del Grup Municipal Popular: Irene Ruiz Nortes, Laura Sánchez Brotons i Olivia Bolívar Martín, 1 representant de l'Alcaldia en la pedania de la Penya de les Àguiles).

Abstencions: 5 (la representant de l'Alcaldia en la pedania de Santa Anna, el representant de l'Alcaldia en la pedania de Ferriol - les Vallongues, el representant de l'Alcaldia en la pedania d'Altabix, el representant de l'Alcaldia en la pedania de Jubalcoi-Salades i la representant de l'Alcaldia en la pedania de la Gàl·lia).

La proposta és desestimada per majoria de 6 vots en contra.

A continuació, la regidora presidenta Irene Ruiz Nortes, pren la paraula per a explicar el sentit del seu vot. Així, comenta que, encara que la proposta és solidària, no s'ajusta a les figures administratives actuals. Indica, a més, que l'Ajuntament ja destina fons a associacions a través de convenis o de subvencions que gestionen ajudes en situacions similars, com ara desastres naturals o emergències internacionals. Així mateix, destaca que, des de diferents àrees de l'Ajuntament, com és el cas de l'àrea de Cultura que ella gestiona, s'està col·laborant mitjançant activitats culturals i socials els beneficis de les quals es destinen íntegrament a recaptar fons per als afectats per la DANA.

Per tant, es tracta d'ajudar, però dins de les vies administratives existents a l'Ajuntament.

#### **4.2 Debat i votació, proposta de la vocal representant de les associacions sobre instal·lació de fanals solars en la partida de Santa Anna.**

Laura Sánchez Brotons, presidenta de la Junta Municipal de Districte, procedix a la lectura de la proposta 1 de la vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, que s'incorpora a la reunió a les 20:19 h, sobre la instal·lació de fanals solars en la partida de Santa Anna i li cedix la paraula.

La vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, presenta la proposta d'instal·lar fanals solars en punts concrets de la partida de Santa Anna, prioritzant parades de taxi i autobús, zones de contenidors d'escombraries i espais recreatius com ara parcs.

Referent a això, la presidenta fa una nova lectura de l'informe tècnic rebut com a resposta a la proposta 2 de la vocal representant de les associacions de l'anterior Junta sobre la petició de fanals solars en la partida de Ferriol - les Vallongues.

En este moment, pren la paraula, la vocal del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez Román, que comenta que és una necessitat de totes les pedanies del Districte i destaca que en la zona en què ella residix han sigut els veïns els qui han solucionat la falta d'il·luminació amb llums solars, però més febles, que no són una solució permanent. Se subratlla la importància de prioritzar punts crítics com ara parades d'autobusos i zones transitades.

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, és sotmesa a votació i aprovada per unanimitat dels assistents.

#### **4.3 Debat i votació, proposta de la representant de les associacions sobre la instal·lació de guals en el camí de l'Olmet.**

La presidenta cedix la paraula a la vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, per a la seua exposició, qui sol·licita la instal·lació de guals en un tram concret del camí de l'Olmet a causa de l'excés de velocitat i el risc per a vianants, especialment en zones sense voreres.

La vocal del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez Román, intervé per a assenyalar que el camí és usat sovint com a via ràpida, la qual cosa posa en perill tant a vianants com a vehicles que no respecten les normes.

El representant de l'Alcaldia en la pedania de Jubalcoi-Salades, José Vicente Blasco Marco, afig que este camí transcorre per tres pedanies, Altabix, Jubalcoi i Salades i els senyals de velocitat i tara no són respectats, per la qual cosa és necessari prendre les mesures necessàries.

La regidora presidenta informa que la Junta ha de votar si considera pertinent elevar la sol·licitud, deixar l'avaluació tècnica a la Policia i a l'àrea de Seguretat Viària.

Exposat l'anterior i, després de les intervencions realitzades en el debat, la proposta és sotmesa a votació, i és aprovada per unanimitat dels assistents.

## **5.- PRECS I PREGUNTES MEMBRES DEL PLE**

No hi ha cap sol·licitud d'intervenció dels membres del Ple.

## **6.- PRECS I PREGUNTES PÚBLIC ASSISTENT**

La presidenta inicia el torn de precs i preguntes donant la paraula a les persones que han sol·licitat la seua intervenció a l'inici de la sessió.

Pren la paraula, en primer lloc, Soraya Salazar Lidón, com a presidenta de l'Associació Ments Divergents, que exposa breument els fins de la seua associació, l'objectiu principal de la qual és brindar suport integral a famílies amb persones amb ments divergents, no típiques (altes capacitats, TDH...).

La presidenta de l'Associació Ments Divergents continua explicant la necessitat d'un espai adequat com a seu per a desenvolupar el projecte de la seua associació, que inclou psicologia, teràpia ocupacional, i superar les necessitats d'una simple sala de reunions. Destaca que ha realitzat una sol·licitud d'espai per via telemàtica i que ha sigut derivada al districte per a exposar la seua petició. Aclarix que inicialment pensava que pertanyia al districte de Carrús, però va ser informada que correspon a este districte.

La regidora presidenta pren la paraula i explica que els centres cívics tenen limitacions en dotacions i accessibilitat per a cobrir les necessitats de l'associació. Per tant, suggerix que sol·licite una cita amb la Regidoria d'Acció Social, dirigida per Celia Lastra, per a presentar formalment el projecte i detallar-li les necessitats.

A més, se li indica que podria considerar dirigir-se també a la Regidoria de Discapacitat, sota la direcció de María Bonmatí, ja que la seua associació podria encaixar millor en este àmbit. Seguidament, l'informa que se li facilitarà les dades de contacte de les regidories pertinents.

A continuació, intervé Juan Miguel Palazón Valero com a veí de la zona del camp de tir, partida d'Altavix, que exposa la problemàtica del camí situat en esta zona (ramal del camí d'Animetes) que està en molt mal estat a causa de pedres soltes, clots i falta de manteniment, especialment després de les pluges, que ha ocasionat danys materials a vehicles, i han afectat especialment persones majors i discapacitades, i han dificultat la seua mobilitat. També, diversos veïns expressen el seu descontentament davant la falta de



manteniment i claredat sobre la titularitat del camí. Denuncien la dificultat d'accés per a servicis d'emergència i el risc per als residents a causa de la deterioració del camí.

Continua exposant que fins a l'època de la COVID, l'Ajuntament realitzava reparacions del camí i que, posteriorment, l'Ajuntament va deixar d'assumir el seu manteniment, a pesar que és utilitzat regularment tant per residents com per tercers. Indica que des de l'Ajuntament se'ls va comunicar als veïns que era un camí privat, encara que els registres cadastrals indiquen que és públic, i que els veïns han enviat documentació cadastral a l'Ajuntament des del 25 de gener, sense rebre resposta fins a la data.

La regidora presidenta del Districte pren la paraula i reconeix que la informació sobre este cas es va rebre just abans de la sessió. Informa que es contactarà amb el departament corresponent per a garantir una contestació a les 14 sol·licituds presentades, i en cas de confirmar-se la titularitat pública, es valorarà incloure el camí en els treballs de manteniment i asfaltatge planificats per a l'any vinent 2025.

El vocal representant del Grup Municipal de Vox, Joaquín Morales Palao, pren la paraula per a expressar la necessitat de rebre l'ajuda necessària per a aconseguir que els camins siguen de titularitat pública i així solucionar el problema del seu manteniment i asfaltatge.

En este punt, pren la paraula en qualitat d'assessora de districtes Manuela Mora Pascual, que, en primer lloc, reconeix els esforços dels regidors actuals per a gestionar els problemes heretats d'administracions anteriors respecte al tema dels camins públics i privats. Així mateix, Indica que, amb l'arribada d'un nou equip de govern, els problemes tendixen a multiplicar-se per l'acumulació de temes pendents.

Seguidament, afirma que històricament el camí en qüestió s'ha considerat públic i ha sigut mantingut per l'Ajuntament, però que, durant la pandèmia, un ajust del catàleg de camins va portar a l'eliminació de 85 camins de la llista de manteniment, la qual cosa ha generat incertesa sobre la titularitat i el manteniment d'alguns trams. Explica que actualment s'està elaborant un nou catàleg per a incloure els camins que complixen amb els criteris de domini públic. Subratlla la importància de mantindre actualitzat este document, especialment per a garantir l'atenció en situacions d'emergència.

Així mateix, comenta que, encara que els tècnics municipals tenen un paper important, la decisió final recau en els responsables polítics, els qui han de prendre decisions en benefici dels ciutadans. Cita exemples de situacions similars en altres pedanies, on s'han pres decisions controvertides sobre quins trams es consideren públics o privats.

La regidora presidenta, Irene Ruiz Nortes, intervé per a tancar el torn de paraula i continuar amb la reunió i dona pas a l'última intervenció.

A les 20.55 hores abandona la sessió Leocadia Olivares Pérez de Tudela, representant de l'Alcaldia en la partida de Santa Anna.



Finalment, intervé Virgilio López Camarasa com a president de l'associació de veïns de la partida d'Altabix. Inicia la seua intervenció amb una observació sobre la proposta 2 de la presidenta, aprovada per unanimitat, respecte a la instal·lació de jocs infantils i biosaludables en el Centre Cívic de la Gàl·lia i demana l'aclariment de si l'actuació seria a l'interior o a l'exterior del recinte. La presidenta de Districte li aclaria que l'actuació seria a l'interior d'este.

Virgilio López Camarasa continua expressant la seua conformitat amb la proposta aprovada, però exposa que, segons el seu coneixement, una part del terreny del recinte (1.500 metres) pertany a l'Església i l'altra a l'Ajuntament, la qual cosa complica qualsevol acció en terrenys que no siguen propietat municipal. Esmenta un cas anterior relacionat amb l'aprovació en els Pressupostos Participatius d'un parc en un terreny al costat del col·legi, que va resultar ser de propietat privada dels amos d'una ceràmica, i que, per descomptat, no es va poder realitzar. Per este motiu, reflexiona sobre el procediment de propostes i votacions, i assenyala la importància de comptar amb estudis de viabilitat i econòmics previs abans de la presa de decisions. Manifesta que sense estos elements es corre el risc d'aprovar iniciatives que no puguen materialitzar-se i que, per tant, siguen inviables.

A més, planteja inquietuds sobre el repartiment del pressupost de Districtes entre les pedanies, i indica que hi ha diferències significatives en l'assignació d'este depenent de la població i l'extensió de cada pedania. Assenyala que hi ha pedanies amb menor població que, segons ell, rep un pressupost major que altres més grans i amb majors necessitats. També considera que este repartiment ha de revisar-se per a garantir major equitat. D'altra banda, considera que la denominació de "pedani de la Gàl·lia" hauria de rectificar-se per la de "pedani Bonavista - la Gàl·lia", més correcta perquè són els dos nuclis de la pedania més extensos i amb més població.

La presidenta del Districte pren la paraula i aclaria que els diners disponibles no es repartixen entre les pedanies de manera fixa, sinó que s'assigna segons les necessitats presentades per les associacions que han sol·licitat col·laboració.

No havent-hi més assumptes a tractar, a les 21.07 hores del dia de la data al principi assenyalada, s'alça la sessió.

I per deixar-ne constància, estenc la present acta, segons estableix l'article 16 del RODJM, amb el vistiplau de la presidenta de Districte.

Laura Sánchez Brontos

Manuela Quinto Vives

Vist i plau: presidenta del Districte

Firma: secretaria



**Excelentísimo  
AYUNTAMIENTO  
— de ELCHE —**



**ELCHE, EL CIELO  
EN LA TIERRA**  
AÑO JUBILAR 2024/2025